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Sekreterare ....................................……………………………………………………….
Therese Tanner

Ordförande ....................................……………………………………………………….
Kristian Vramsten

Underskrifter

Justerande ....................................……………………………………………………….
Ove Dröscher

Protokollet är digitalt justerat och saknar därför namnunderskrifter. Protokollet har  
tillkännagivits på den digitala anslagstavlan.
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Innehållsförteckning
§199 Beslut om medlyssning
§200 Redovisning av delegeringsbeslut
§201 Meddelanden
§202 Redovisning av kommunstyrelsens dataskyddsarbete 2019-2020
§203 Redovisning av Mölndals stads dataskyddsarbete 2019-2020
§204 Yttrande över samrådsremiss- järnväg mellan Göteborg och Borås
§205 Remiss av kommuners medverkan i den statliga arbetsmarknadspolitiken

§206
Samverkansavtal avseende familjerätten i Härryda kommun, Mölndals stad och 
Partille kommun

§207
Förslag till förlängning av överenskommelse för samverkan vid in- och utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård

§208 GR- Inriktningsdokument för ungdomsmottagningar i Västra Götaland 2018-2022

§209
Inriktningsdokument för organiserat integrerat arbete för personer med psykisk 
ohälsa, missbruk och beroende

§210
Länsstyrelsen Västra Götalands förslag till kommuntal för mottagande av nyanlända 
för 2021

§211 Preliminära andelstal för mottagande av ensamkommande barn 2021
§212 Handlingsplan 2020-2024 för målbild KOLL 2035
§213 Hantverkstjänster markarbeten kvartersmark
§214 Reviderade styrprinciper för Mölndals stad
§215 Delårsuppföljning av kommunstyrelsens verksamhetsplan 2020
§216 Delegering av beslut mm gällande åtgärdsfas av f.d. kemtvätten i Skäggered
§217 Utbildningsnämndens lokalbehov
§218 Avstämning: upplägg och avgränsningar för energi- och klimatplan
§219 Kapitalisering Kommuninvest
§220 Taxa för tillsyn och prövning inom miljöbalken, strålskyddslagen m.fl.
§221 Renhållningstaxa 2021
§222 Revidering av VA-taxa avseende brukningsavgifter

§223
Begäran från byggnadsnämnden om att få använda eget kapital i samband med 
kostnader för byte av ärendehanteringssystem

§224 Begäran från plan- och exploateringsutskottet om att utnyttja eget kapital
§225 Uppdrag om kostnadseffektiv upphandlings- och inköpsorganisation
§226 Motion om sociala investeringar (V)
§227 Begäran om ekonomisk kompensation för Ekspinnaregatan
§228 Extra utbildningsinsatser inom vuxenutbildningen
§229 Ändrad borgenslimit för MölnDala Fastighets AB och Mölndal Energi AB
§230 Kommmunfullmäktiges mål 2021
§231 Budget 2021 samt plan 2022-2023
§232 Investerings- och exploateringsbudget 2021 samt plan 2022-2023
§233 Kommunal utdebitering 2021
§234 Mölndals stads ekonomirapport för september 2020
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§ 199

Beslut om medlyssning

Beslut
Kommunstyrelsen medger att Adam F Laurén (KD), Fredrik Mellbin (SD), Anders Enelund 
(M) och  Lennart Svensson (V) får medverka via Skype utan någon form av beslutsmandat 
eller möjlighet att delta i handläggningen. Medlyssningen medges för samtliga punkter och 
ersättning utgår för den tid som medlyssning sker.

Ärendet
Kommunfullmäktige är det enda organ som tillåter ledamöter att vara närvarande på distans 
(deltagande) under förutsättning att ett antal villkor är uppfyllda. Det finns inte i 
kommunallagen något reglerat kring att ha så kallad medlyssning på nämndsmöten, 
exempelvis via Skype. Det är upp till respektive nämnd att fatta beslut om detta är lämpligt 
och det ska då framgå i en första paragraf i protokollet.

Nämnden bör vara uppmärksam på att det är nämnden som ytterst har ansvaret för att 
informationssäkerheten upprätthålls. Medlyssning innebär inte att deltagare räknas som 
närvarande eller deltagande på mötet.
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§ 200

Redovisning av delegeringsbeslut

Ärendet
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och tjänste-
män i kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning den 27 februari  
2019, § 66. Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att
kommunstyrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan kommun-
styrelsen återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor finns tillgängliga i de förtroende-
valdas läsplattor, delegeringsbesluten finns även tillgängliga på stadsledningsförvaltningens 
kansli.

TEN 304/20-4  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 394/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 423/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 431/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 443/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 437/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning
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TEN 436/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 435/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 447/20-2  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

TEN 440/20-3  Yttrande till polismyndigheten enligt Ordningslagen 3 kap § 2 
ordningslagen om tillstånd för användning av offentlig plats. Enligt punkt C7, 
kommunstyrelsens delegeringsordning

Protokoll

Kommunstyrelsens utskotts protokoll finns på Mölndals stads hemsida:

 

Kommunstyrelsens arbetsgivar- och organisationsutskott den 14 oktober 2020.

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 7 oktober 2020.

Kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott den 13 oktober 2020.

Kommunstyrelsens sociala hållbarhetsutskott den 29 september 2020.
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§ 201

Meddelanden

Ärendet
1.
Sveriges kommuner och regioner cirkulär (https://skr.se/cirkular)
20:39 - Budgetförutsättningar för åren 2020–2023
20:40 - Jobb för unga

2.
Protokollsutdrag från tekniska nämnden, § 80 - Vattenförsörjningsplan för 
Göteborgsregionen.

3.
Protokollsutdrag från Göteborgsregionens kommunalförbund, styrelsen, § 178 - Yttrande över 
regionutvecklingsstrategi för Västra Götalandsregionen – RUS 2030 (dnr KS 160/20).

4.
Anteckningar från Brottsförebyggande rådets möten i februari, maj och september 2020.

5.
Protokollsutdrag från kultur- och fritidsnämndens arbetsutskott, § 83 - Dialogmöte inför 
handlingsplan för folkhälsa 2021.

6.
Återuppbyggnad av Gunnebo orangeri, rapport 13-2020 och Restaurering av Gunnebo slotts 
interiör, rapport 3-2020.

7.
Skrivelse från Västtrafik angående trängsel i kollektivtrafiken.

8.
Anteckningar från SI-gruppens möte 15 september 2020.
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§ 202

KS 166/20

Redovisning av kommunstyrelsens dataskyddsarbete 2019-2020

Beslut
Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att arbeta med de 
rekommendationer som kommunstyrelsens dataskyddsombud ger i rapporten för 
kommunstyrelsens dataskyddsarbete 2019-2020.

Ärendet
Kommunstyrelsen är personuppgiftsansvarig för de personuppgifter som behandlas i 
kommunstyrelsens verksamheter. Detta innebär att kommunstyrelsen har det yttersta ansvaret 
för att reglerna i dataskyddsförordningen (GDPR) uppfylls. De ska bland annat säkerställa att 
det finns en tillräcklig kompetens inom förvaltningen på området, att det finns rutiner som är 
anpassade utifrån den egna verksamhetens förutsättningar och att rutinerna följs.

I riktlinjerna för hantering av personuppgifter, KS 2018, § 102, anges att dataskyddsombudet 
årligen ska redovisa för kommunstyrelsen vilket arbete som stadsledningsförvaltningen har 
gjort på området under året. Detta för att säkerställa att förvaltningen som helhet hanterar 
personuppgifter på ett lagenligt sätt.

Kommunstyrelsens dataskyddsombud har utifrån en stadsgemensam mall genomfört 
kontroller på respektive verksamhet på stadsledningsförvaltningen. Kontrollperioden avser
juli 2019 – juni 2020. Kontrollerna har gjorts löpande under perioden. En sammanställning av 
resultatet finns i den rapport som biläggs denna tjänsteskrivelse.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 21 september 2020.
Redovisning av kommunstyrelsens dataskyddsarbete.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, § 116.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att arbeta med de 
rekommendationer som kommunstyrelsens dataskyddsombud ger i rapporten för 
kommunstyrelsens dataskyddsarbete 2019-2020.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Informationssäkerhetssamordnare



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-10-28

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 203

KS 167/20

Redovisning av Mölndals stads dataskyddsarbete 2019-2020

Beslut
Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att:
- se över Mölndals stads dataskyddsorganisation
- ta fram ett ledningssystem för informationssäkerhet

Ärendet
Dataskyddsförordningen (GDPR) trädde i kraft den 25 maj 2018 och ersatte då 
Personuppgiftslag (1998:204). Det nya regelverket har inneburit flera förändringar bland 
annat vad gäller dokumentation av efterlevnad.

I Mölndals stad har varje nämnd sitt eget dataskyddsombud. Enligt stadens riktlinjer för 
hantering av personuppgifter (KS 147/18) ska ombuden årligen granska och rapportera till sin 
nämnd hur förvaltningens dataskyddsarbete har sett ut under året. Kommunstyrelsens 
dataskyddsombud har i uppdrag att sammanställa samtliga rapporter.

Sammanställningen visar att de flesta nämnderna har nödvändiga rutiner på plats men saknar 
ett heltäckande systematiskt informationssäkerhetsarbete. I takt med att staden digitaliserar 
sitt arbete och sina processer är det nödvändigt att dataskydd och informationssäkerhet är en 
parallell del till detta arbete. En utvärdering som har bevarats av samtliga dataskyddsombud
visar även att stadens dataskyddsorganisation är i behov av en översyn.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 22 september 2020.
Redovsning av Mölndals stads dataskyddsarbete.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, § 117.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att:
- se över Mölndals stads dataskyddsorganisation
- ta fram ett ledningssystem för informationssäkerhet
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Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Informationssäkerhetssamordnare
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§ 204

KS 247/20

Yttrande över samrådsremiss- järnväg mellan Göteborg och Borås

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner "Yttrande över samrådsremiss för ny järnväg mellan Göteborg-
Borås, en del av nya stambanor", daterat 2020-10-13 och översänder det till Trafikverket.

Ärendet
Trafikverket har tagit fram en samrådshandling för lokaliseringsutredning med 
miljökonsekvensbeskrivning för ny järnväg mellan Göteborg-Borås, en del av nya stambanor 
i Göteborg Stad, Mölndals Stad, Härryda kommun, Bollebygds kommun, Marks kommun och 
Borås Stad, Västra Götalands län.
Lokaliseringsutredningen beskriver Trafikverkets förslag på möjliga korridorer och 
stationslägen för den nya järnvägen och alternativ som Trafikverket utrett och valt bort.
Samrådshandlingen består av följande dokument:
- Lokaliseringsutredning
- Miljökonsekvensutredning
- Landskapskaraktärsanalys

Samrådsprocessen är uppdelad i tre delsamråd där preciseringen av den framtida 
lokaliseringen ökar successivt.

Kommunstyrelsen har 2020-04-29 fattat beslut om samråd 1. Pågående samråd är samråd 2. 
Våren 2021 kommer Trafikverket bjuda in till samråd 3.

Ärendets behandling
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 124.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godkänner "Yttrande över samrådsremiss för ny järnväg mellan Göteborg-
Borås, en del av nya stambanor", daterat 2020-10-13 och översänder det till Trafikverket.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Protokollsanteckning
Hans Wessberg (SD) medges lämna följande anteckning till protokollet: Vi anser inte att 
Trafikverket tillräckligt belyst och analyserat konsekvenserna vad gäller de gamla 
kulturbygderna. Miljökonsekvensbeskrivning förminskar betydelsen av de enorma 
konsekvenser det får för enskilda byar, landskap och människor att dra järnvägen ovan mark 
rakt genom byar från 1800-talet och i många fall äldre kulturbygd.

Expedieras till 
Trafikverket, projektledare för Järnväg Mölndal



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-10-28

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 205

KS 211/20

Remiss av kommuners medverkan i den statliga 
arbetsmarknadspolitiken

Beslut
Kommunstyrelsen antar yttrande över kommuners medverkan i den statliga 
arbetsmarknadspolitiken (SOU 2020:41).

Ärendet
Mölndals stad har blivit inbjuden till att som remissinstans lämna svar på regeringens 
betänkande ”Kommuner som utförare av tjänster åt Arbetsförmedlingen – en analys av de 
rättsliga förutsättningarna” (SOU 2020:41). I betänkandet fastställs att det finns rättsliga 
grunder i ett samarbete mellan stat och kommun.

Ärendets behandling
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 50.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 130.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar yttrande över kommuners medverkan i den statliga 
arbetsmarknadspolitiken (SOU 2020:41).

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Arbetsmarknadsdepartementet, social- och arbetsmarknadsnämnden
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§ 206

KS 267/20

Samverkansavtal avseende familjerätten i Härryda kommun, 
Mölndals stad och Partille kommun

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige godkänner avtalssamverkan avseende familjerätten inom socialtjänsten 
med Härrydas kommun och Partille kommun. Kommunfullmäktige uppdrar åt social- och 
arbetsmarknadsnämnden att för detta ändamål ingå samverkansavtal med Härryda kommun 
och Partille kommun under förutsättning att avtal kan träffas med båda kommunerna.

Ärendet
Den 1 juli 2018 infördes en generell rätt till kommunal avtalssamverkan i 9 kap. 37 § 
kommunallagen (2017:725), KL. Socialtjänstens område har identifierats som ett område där 
avtalssamverkan kan vara ett sätt att underlätta, effektivisera och öka kvaliteten. Skäl för 
avtalssamverkan kan till exempel vara behovet av att klara kompetensförsörjning och 
kompetensutveckling, att säkerställa tillgången till specialistkompetens, att bibehålla och 
utveckla kommunal service inom ramen för knappa resurser, men också att minska 
sårbarheten.

Mot denna bakgrund har Partille kommun tillsammans med Härryda kommun och Mölndals 
stad undersökt möjligheten att skapa en samverkansorganisation kring respektive kommuners 
familjerättsverksamhet och funnit detta lämpligt. Kommunfullmäktige föreslås därför att 
tillstyrka en avtalsbaserad samverkan avseende familjerättens verksamhet.

Ärendets behandling
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 3 september 2020.
Härryda kommuns utredning avseende Kommunal samverkan – gemensam familjerätt för 
Härryda, Partille och Mölndal
Barnkonsekvensanalys biläggs utredningen
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 54.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 131.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige godkänner avtalssamverkan avseende familjerätten inom socialtjänsten 
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med Härrydas kommun och Partille kommun. Kommunfullmäktige uppdrar åt social- och 
arbetsmarknadsnämnden att för detta ändamål ingå samverkansavtal med Härryda kommun 
och Partille kommun under förutsättning att avtal kan träffas med båda kommunerna.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-10-28

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 207

KS 176/20

Förslag till förlängning av överenskommelse för samverkan vid in- 
och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård

Beslut
Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget till förlängning av överenskommelse om 
samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård.

Ärendet
VästKoms styrelse ställde sig 24 mars 2020 bakom ett förslag till att förlänga 
överenskommelsen mellan Västra Götalands kommuner och Västra Götalandsregionen 
(VGR) om samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård till och med 
2021-12-31. De rekommenderade även kommunalförbunden att rekommendera kommunerna 
att ta beslut om förlängning.

Den nuvarande överenskommelsen gäller från och med 2018-09-25 till och med 2020-11-30. 
Inför ställningstagande om en ny överenskommelse ska överenskommelsen under 2020 
utvärderas i sin helhet, både vad gäller reglering av betalningsansvaret och in- och 
utskrivningsprocess. Uppföljning och utvärdering ska vara underlag för dialog om eventuella 
förändringar.

VästKoms styrelse ser ett behov att förlänga överenskommelsen för att få tid att utvärdera 
eventuella konsekvenser framförallt inom psykiatrin. Det politiska samrådsorganet mellan 
VästKom och VGR (SRO) ställde sig 2020-03-06 bakom en förlängning av 
överenskommelsen.

Efter beslut i GR:s förbundsstyrelse rekommenderas kommunerna ställa sig bakom förslaget.

Ärendets behandling
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet den 27 augusti 2020, § 85.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, § 119.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ställer sig bakom förslaget till förlängning av överenskommelse om 
samverkan vid in- och utskrivning från sluten hälso- och sjukvård.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Västra Götalandsregionen, vård- och omsorgsnämnden
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§ 208

KS 129/18

GR- Inriktningsdokument för ungdomsmottagningar i Västra 
Götaland 2018-2022

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att teckna avtal med Västra Götalandsregionen avseende 
ungdomsmottagning i Mölndal för avtalsperioden 2021-2022.

Kommunstyrelsen beslutar att kostnadsfördelning ska kvarstå på nuvarande nivå.

Eventuellt överskridande av budget som härrörs till ärendet hanteras vid bokslutsberedningen.

Ärendet
Kommunstyrelsen i Mölndals stad beslutade 29 augusti 2018, § 174 att ställa sig bakom 
"Inriktningsdokumentet för ungdomsmottagningar Västra Götaland 2018-2022" men också att 
i det fortsatta arbetet bör dock en mer transparent modell tas fram när det gäller kostnader och 
möjlighet att överblicka dessa. Samtliga kommuner i västra hälso- och sjukvårdsnämndens 
område har godkänt inriktningsdokumentet men ett antal kommuner, däribland Mölndal valde 
att inte ställa sig bakom kostnadsfördelningsmodellen.

Kommunstyrelsen beslutade 28 augusti 2019, § 179, att inte ställa sig bakom föreslagen 
kostnadsfördelningsmodell för ungdomsmottagningarna utan i avvaktan på ny avtalsperiod 
kvarstå på tidigare kostnadsnivå. Mölndals stad har avtal med Västra hälso- och 
sjukvårdsnämnden gällande ungdomsmottagningen som sträcker sig till 2020-12-31. Västra 
hälso- och sjukvårdsnämnden har initierat att man ska ta fram ett två-årigt samverkansavtal 
för ungdomsmottagningen i Mölndal med ståndpunkt att det överenskomna 
inriktningsdokumentet ska efterlevas. Detta innebär att vid ny avtalsperiod för 2021-2022 ska 
kostnadsfördelning ske i linje med kostnadsfördelningsmodellen om 75/25.

Social- och arbetsmarknadsnämnden anser att kommunstyrelsens beslut om att för nuvarande 
avtalsperiod ska nuvarande kostnadsfördelning gälla och ställer sig därmed inte bakom 
kostnadsfördelningsmodellen om 75/25. Samtidigt anser social- och arbetsmarknadsnämnden 
att det är angeläget att det inte innebär en kvalitetssänkning för kommande avtalsperiod. För 
att undvika negativa verksamhetsanpassningar för ungdomsmottagningen kan nämnden 
behöva överstiga budget med 300 tkr per år.

Ärendets behandling
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Västra Götalandsregionens västra hälso- och sjukvårdsnämnd har behandlat ärendet 28 april 
2020, § 100.
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens yttrande daterad 1 juni 2020.
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 27 augusti 2020, § 41.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, § 120.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Social- och arbetsmarknadsnämnden föreslår kommunstyrelsen att teckna avtal med Västra
Götalandsregionen avseende ungdomsmottagning i Mölndal för avtalsperioden 2021-2022.

Social- och arbetsmarknadsnämnden föreslår kommunstyrelsen att kostnadsfördelning ska 
kvarstå på nuvarande nivå.

Eventuellt överskridande av budget som härrörs till ärendet hanteras vid bokslutsberedningen.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Västra Götalandsregionen, social- och arbetsmarknadsnämnden, ekonomiavdelningen
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§ 209

KS 177/20

Inriktningsdokument för organiserat integrerat arbete för personer 
med psykisk ohälsa, missbruk och beroende

Beslut
Kommunstyrelsen antar inriktningsdokument för organiserat integrerat arbete för personer 
med psykisk ohälsa, missbruk och beroende.

Ärendet
Västkoms styrelse ställde sig 24 mars 2020 bakom ett förslag till inriktningsdokument för 
organiserat integrerat arbete mellan Västra Götalands kommuner och Västra 
Götalandsregionen för personer med psykisk ohälsa, missbruk och beroende. Västkoms 
styrelse rekommenderade kommunalförbunden att rekommendera kommunerna att ta beslut 
om inriktningsdokumentet.

Inom ramen för den länsgemensamma handlingsplanen psykisk hälsa 2018–2020 har förslag 
till gemensamt inriktningsdokument för organiserat integrerat arbete för personer med psykisk 
ohälsa, missbruk och beroende tagits fram. Dokumentet riktar sig till ledningsfunktioner inom 
VGR och kommuner i Västra Götaland med syfte att underlätta utveckling och 
kvalitetssäkring för organiserat integrerat arbete då den enskilde individen har behov av 
samtidiga insatser från de båda huvudmännen. Dokumentet ska vara ett stöd vid uppbyggnad 
eller utveckling av avtalsbunden samverkan mellan parterna.

Ärendets behandling
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens yttrande daterad 29 juni 2020.
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 27 augusti 2020, § 42.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, § 121.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till beslut i kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar inriktningsdokument för organiserat integrerat arbete för personer 
med psykisk ohälsa, missbruk och beroende.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till 
Västra Götalandsregionen, social- och arbetsmarknadsnämnden
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§ 210

KS 236/20

Länsstyrelsen Västra Götalands förslag till kommuntal för 
mottagande av nyanlända för 2021

Beslut
Kommunstyrelsen antar yttrande över Länsstyrelsen Västra Götalands förslag till kommuntal 
för mottagande av nyanlända.

En större transparens och tydlighet från Länsstyrelsens sida önskas i hur talen räknas fram.

Reservation
Hans Wessberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Det är regeringen som beslutar om antalet som ska omfattas av anvisningar för bosättning 
under det kommande året samt fördelningen på länsnivå. Länsstyrelserna beslutar om 
fördelningen inom respektive län genom kommuntalen. Länsstyrelsens arbetsordning innebär 
att förslag till kommuntal lämnas till kommunerna i syfte att inhämta synpunkter om givet 
kommuntal. För Mölndals stad är angivet kommuntal 85 individer. Efter analys lämnar social- 
och arbetsmarknadsnämnden ingen synpunkt på själva talet med mer än att det önskas en 
större transperens och tydlighet från Länsstyrelsens sida i hur talen framräknas. Vidare ämnar 
nämnden inte ingå i förhandling med annan kommun kring en annan fördelning än den som är 
given.

Ärendets behandling
Länsstyrelsens förslag till kommuntal för Västra Götalands län 2021 daterad 2020-08-27.
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens yttrande daterad 2020-09-10.
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 51.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 128.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar yttrande över Länsstyrelsen Västra Götalands förslag till kommuntal 
för mottagande av nyanlända.

Ledamöternas förslag till beslut
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Marcus Claesson (L) föreslår, med instämmande av Merjem Maslo (M) bifall till 
arbetsutskottets förslag till beslut men med tillägget att en större transparens och tydlighet 
önskas från Länsstyrelsens sida i hur talen räknas fram.
Hans Wessberg (SD) föreslår att Mölndals förslag till kommuntal ska vara 0 (noll) i yttrandet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Marcus Claessons m.fl. förslag till beslut.

Expedieras till 
Länsstyrelsen, social- och arbetsmarknadsnämnden
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§ 211

KS 245/20

Preliminära andelstal för mottagande av ensamkommande barn 
2021

Beslut
Kommunstyrelsen godtar preliminära anvisningsdelar för mottagande av ensamkommande 
barn 2021.

Reservation
Hans Wessberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Innan årsskiftet kommer Migrationsverket att fatta beslut om anvisningsandelar för 
mottagande av ensamkommande barn för 2021. Inför beslutet om andelstal har Länsstyrelsen i 
uppdrag att dela Migrationsverkets preliminära andelstal med länets kommuner. Kommunerna 
har därefter möjlighet att inkomma med önskemål till Länsstyrelsen om omfördelningar av 
andelstalen.

Social- och arbetsmarknadsförvaltningen anser att Mölndals stad ska acceptera preliminära 
anvisningsdelar för mottagadet av ensamkommande barn 2021.

Ärendets behandling
Länsstyrelsens begäran om samråd kring preliminära anvisningsandelar daterad 9 september 
2020.
Social- och arbetsmarknadsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 15 september 2020.
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 52.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 129.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen godtar preliminära anvisningsdelar för mottagande av ensamkommande 
barn 2021.

Ledamöternas förslag till beslut
Hans Wessberg (SD) föreslår att Mölndals förslag till kommuntal ska vara 0 (noll).
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Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.

Expedieras till 
Länsstyrelsen Västra Götaland, social- och arbetsmarknadsnämnden
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§ 212

KS 270/20

Handlingsplan 2020-2024 för målbild KOLL 2035

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige godkänner ”Handlingsplan 2020– 2024 för att nå Målbild Koll2035”. 
Mölndals stad vill påpeka att det återstår många finansieringsfrågor att lösa innan 
handlingsplanen kan förverkligas.

Ärendet
Ärendet avser antagande av ”Handlingsplan 2020–2024 för att nå Målbild Koll2035”. Enligt 
samverkansavtal för Stadstrafiken som tecknats mellan parterna Västra Götalandsregionen, 
Göteborg, Mölndal och Partille (KF 2018-12-12 § 202) ska gemensamma handlingsplaner tas 
fram för genomförandet av Målbild Koll2035.

Handlingsplanen ska antas av respektive kommun- och regionfullmäktige.

Ärendets behandling
Tekniska förvaltningens tjänsteskrivelse daterad 1 september 2020.
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 86.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 134.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige godkänner ”Handlingsplan 2020– 2024 för att nå Målbild Koll2035”. 
Mölndals stad vill påpeka att det återstår många finansieringsfrågor att lösa innan 
handlingsplanen kan förverkligas.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 213

KS 239/20

Hantverkstjänster markarbeten kvartersmark

Beslut
Kommunstyrelsen ger upphandlingschefen i uppdrag att genomföra upphandling av 
hantverkstjänster – markarbeten kvartersmark samt att teckna därpå följande avtal.

Ärendet
Stadens ramavtal avseende hantverkstjänster – markarbeten kvartersmark löper ut den 31 
december 2020. För att tillgodose stadens framtida behov av hantverkstjänster – markarbeten 
kvartersmark krävs att ett nytt ramavtal tecknas.

Syftet med upphandlingen är att tillgodose stadens behov av löpande reparations-, service-, 
nybyggnations- och underhållsarbeten avseende markarbeten kvartersmark.

Slutligt beslut måste fattas av kommunstyrelsen eftersom kontraktssumman (50-60 miljoner 
kr) överstiger beloppsgränserna för delegation till kommunstyrelsens arbetsutskott 
(Delegationsordningen punkt B2.)

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 28 september 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 127.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger upphandlingschefen i uppdrag att genomföra upphandling av 
hantverkstjänster – markarbeten kvartersmark samt att teckna därpå följande avtal.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Upphandlingsenheten
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§ 214

KS 185/20

Reviderade styrprinciper för Mölndals stad

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
För att på sikt möjliggöra stora besparingar för stadens verksamheter ska upphandlings-
funktionen i Mölndals stad centraliseras och förläggas under kommunstyrelsens förvaltning i 
syfte att skapa en robust och kostnadseffektiv inköpsorganisation.

Styrprinciper för Mölndals stad antas enligt bilaga 1 att börja gälla fr o m den 1 januari 2021. 
Genom en förändrad skrivning i styrprinciperna möjliggörs en centraliserad upphandlings-
funktion.

Ärendet
Styrprinciperna för Mölndals stad behöver revideras. Revideringen omfattar framför allt, 
enligt kommunstyrelsens beslut 2020-04-08 § 66, en ändrad ordning avseende upphandling 
där kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att upphandlingsfunktionen i Mölndals 
stad ska centraliseras. Därtill omfattar revideringen en viss genomlysning av funktionerna för 
ägande och förvaltning av stadens fastigheter och lokaler. Slutligen innehåller förslaget till 
reviderade styrprinciper en del övriga smärre förtydliganden och redaktionella förändringar.

Ärendets behandling
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 125.

Förslag till beslut
Ledamöternas förslag till beslut
Kristian Vramsten föreslår att för att på sikt möjliggöra stora besparingar för stadens 
verksamheter ska upphandlingsfunktionen i Mölndals stad centraliseras och förläggas under 
kommunstyrelsens förvaltning i syfte att skapa en robust och kostnadseffektiv 
inköpsorganisation. Styrprinciper för Mölndals stad antas enligt bilaga att börja gälla fr o m 
den 1 januari 2021. Genom en förändrad skrivning i styrprinciperna möjliggörs en 
centraliserad upphandlingsfunktion.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 215

KS 251/20

Delårsuppföljning av kommunstyrelsens verksamhetsplan 2020

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
Årligen fattar kommunstyrelsen beslut om verksamhetsplan för stadsledningsförvaltningen 
och delar av stadsbyggnadsförvaltningen. Planen innehåller politiska mål och uppdrag som 
förvaltningarna förväntas fokusera särskilt under året. Uppföljning av mål och uppdrag sker i 
samband med delårsuppföljning och verksamhetsberättelse om inte annat beslutats. Planen 
innehåller också, av förvaltningarna identifierade utvecklingsområden, för verksamheterna 
vilka också följs upp i samband med delår och helår. Detta är redovisningen av delårs-
bokslutet för kommunstyrelsens verksamhetsplan 2020.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 24 september 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, § 118.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Informationen antecknas till protokollet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Ledningscontroller stadsledningsförvaltningen
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§ 216

KS 271/20

Delegering av beslut mm gällande åtgärdsfas av f.d. kemtvätten i 
Skäggered

Beslut
Kommunstyrelsen delegerar till tekniska förvaltningens projektledare avseende åtgärdsfas av 
f.d. kemtvätten i Skäggered att:
-besluta om erforderliga inköp inom budget för projektets genomförande
-avtala med fastighetsägaren till Skäggered 3:38 gällande rådighet av fastigheten i samband 
med sanering.

Kommunstyrelsen beslutar även om följande tillägg till Handlingsplanen för 
kommungemensamt arbete med förorenade områden, antagen 3 juni 2020, § 119: 
”Kommunstyrelsen delegerar till projektledande förvaltning att inom ramen för det statliga 
bidraget besluta om erforderliga inköp, rätt att ingå avtal med sakägare samt fastighetsägare 
samt rätt att fatta andra nödvändiga beslut för projektets genomförande”.

Ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 7 juni 2018, § 125, att Mölndals stad åtar sig huvudmannaskapet 
för åtgärdsförberedelser och åtgärdsfas avseende saneringen av f.d. kemtvätten på fastigheten 
Skäggered 3:38. Den 27 februari 2019, § 60, beslutade kommunstyrelsen att delegera till 
tekniska förvaltningens projektledare avseende åtgärdsförberedelser. De åtgärdsförberedande 
undersökningarna är nu avslutade och en ny bidragsansökan kommer att skickas till 
Länsstyrelsen under hösten 2020 för beslut om fortsatt bidrag för åtgärdsfasen.

För att kunna driva projektet föreslås kommunstyrelsen att delegera tekniska förvaltningens 
projektledare rätt att besluta om erforderliga inköp inom budget för projektets genomförande 
samt avtala med fastighetsägaren till Skäggered 3:38 om rådighet av fastigheten i samband 
med sanering.

För att projektledande förvaltning i kommande projekt ska ha delegation att fatta nödvändiga 
beslut inom ramen för de statliga bidragen för förorenade områden, föreslås även 
kommunstyrelsen att besluta om ett tillägg till Handlingsplanen för kommungemensamt 
arbete med förorenade områden, antagen 3 juni 2020, § 119. Det föreslagna tillägget lyder:
”Kommunstyrelsen delegerar till projektledande förvaltning att inom ramen för det statliga 
bidraget besluta om erforderliga inköp, rätt att ingå avtal med sakägare samt fastighetsägare 
samt rätt att fatta andra nödvändiga beslut för projektets genomförande”.
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Ärendets behandling
Tjänsteskrivelse daterad 30 september 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 137.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen delegerar till tekniska förvaltningens projektledare avseende åtgärdsfas av 
f.d. kemtvätten i Skäggered att:
-besluta om erforderliga inköp inom budget för projektets genomförande
-avtala med fastighetsägaren till Skäggered 3:38 gällande rådighet av fastigheten i samband 
med sanering.

Kommunstyrelsen beslutar även om följande tillägg till Handlingsplanen för 
kommungemensamt arbete med förorenade områden, antagen 3 juni 2020, § 119: 
”Kommunstyrelsen delegerar till projektledande förvaltning att inom ramen för det statliga 
bidraget besluta om erforderliga inköp, rätt att ingå avtal med sakägare samt fastighetsägare 
samt rätt att fatta andra nödvändiga beslut för projektets genomförande”.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Projektledare tekniska förvaltningen
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§ 217

KS 263/20

Utbildningsnämndens lokalbehov

Beslut
Utbildningsnämndens ökade lokalbehov är både kort- och långsiktigt. Ett inriktningsbeslut tas 
att skapa ett nytt Campus Mölndal i egenägda eller eventuellt hyrda lokaler i centralt läge i 
Mölndal och med nära till goda kollektivtrafikförbindelser. Ny detaljplan, upphandling och 
därefter byggnation kan ta 4-5 år. Det kortsiktiga lokalbehovet behöver lösas skyndsamt.

Kommunstyrelsens lokalstrategiska utskott får i uppdrag att leda och slutföra utrednings-
arbetet avseende lokalisering och äga/hyra tillsammans med utbildningsnämnden samt 
kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott, och återrapportera till kommunstyrelsen. 
Budgetmedel finns.

Ärendet
Utbildningsnämnden har ett växande lokalbehov. I dagsläget är utbildningsnämnden lokaler, 
både administrativa- och undervisningslokaler, utspridda på olika geografiska lägen i staden.

Det finns idag 15 olika enheter - utspridda på 14 olika hyreskontrakt. Lokalerna anses varken 
vara ändamålsenliga eller yteffektiva och saknar möjlighet till samordning mellan 
verksamheterna.

Utbildningsnämnden har sedan 2016 påpekat ett växande lokalbehov samt behov av mer 
ändamålsenliga lokaler för att bedriva utbildningsverksamhet. Ett antal utredningar har under 
åren tagits fram som beskriver lokalbehovet och elevprognoser. Utbildningsnämnden föreslog 
2017 att samla stora delar av utbildningsverksamheten geografiskt, dels för en bättre 
möjlighet till samverkan mellan verksamheterna men också för att effektivisera lokalytan.

Juni 2020 genomfördes en förstudie av fastighetsavdelningen för att belysa 
utbildningsnämndens verksamhets- och volymbehov samt tänkbara geografiska lägen vid en 
samordning av flera verksamheter, ägandeformer för en sådan byggnad och vilka 
konsekvenser de olika ägandeformerna medför. Enligt förstudien kan det växande 
lokalbehovet mötas genom att samordna verksamheterna i en nybyggnation som staden äger 
själv, alternativt genom inhyrning i en ny lokal där verksamheterna kan samordnas. I frågan 
om att äga eller hyra krävs ett inriktningsbeslut.

Förstudien konkluderar att för att möta nämndens behov är det mest gynnsamma alternativet 
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för staden att bygga och äga ett Campus i egen regi – i ett långsiktigt perspektiv. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har gett utbildningsförvaltningen i uppdrag att ta fram ett 
beslutsunderlag för inriktningsbeslutet om att äga, alternativt hyra.

Ärendets behandling
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 55.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 138.

Förslag till beslut
Ledamöternas förslag till beslut
Marcus Claesson (L) föreslår följande beslutstext: Utbildningsnämndens ökade lokalbehov är 
både kort- och långsiktigt. Ett inriktningsbeslut tas att skapa ett nytt Campus Mölndal i 
egenägda eller eventuellt hyrda lokaler i centralt läge i Mölndal och med nära till goda 
kollektivtrafikförbindelser. Ny detaljplan, upphandling och därefter byggnation kan ta 4-5 år. 
Det kortsiktiga lokalbehovet behöver lösas skyndsamt.

Kommunstyrelsens lokalstrategiska utskott får i uppdrag att leda och slutföra utrednings-
arbetet avseende lokalisering och äga/hyra tillsammans med utbildningsnämnden samt 
kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott, och återrapportera till kommunstyrelsen. 
Budgetmedel finns.

Hans Wessberg (SD) föreslår att lokalfrågan i första hand ska lösas med att hyra lokaler.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Marcus Claessons förslag till beslut.

Expedieras till 
Lokalstrategiska utskottet, utbildningsnämnden, plan- och exploateringsutskottet
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§ 218

KS 12/20

Avstämning: upplägg och avgränsningar för energi- och klimatplan

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
Ett uppdrag 2019 om riktlinjer för hur användning av fjärrvärme ska hanteras i detaljplaner 
och exploateringsavtal ledde till att stadsbyggnadsförvaltningen föreslog att se över Mölndals
stads energi- och klimatplan, som är antagen 2015. En av anledningarna är en ökad 
efterfrågan på el och framtida risk för lokal effektbrist i Mölndal. Det finns också nya mål för 
klimatpåverkan som bör beaktas i planen. Kommunstyrelsen gav i mars 2020 
stadsledningsförvaltningen i uppdrag att uppdatera och fördjupa energi- och klimatplanen.
Arbetet med att uppdatera och fördjupa planen har startats upp och arbetsgruppen vill med 
denna tjänsteskrivelse stämma av det föreslagna upplägget och avgränsningarna i den nya 
energi- och klimatplanen.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 28 september 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 202, § 126.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Informationen antecknas till protokollet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Protokollsanteckning
Hans Wessberg (SD) medges lämna följande anteckning till protokollet:
Vår uppfattning är att energi- och klimatplanen innehåller flera motsägelser och brister där vi 
i delar har invändningar. Framförallt gäller det oklarheter kring ”klimatanpassning” och 
brister kring logiken runt resonemanget kring effektbrist och elektrifiering.
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Expedieras till 
Miljösamordnare
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§ 219

KS 262/20

Kapitalisering Kommuninvest

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar till följd av ökade krav på kapitalisering göra ytterligare 
inbetalningar av kapitalinsats till Kommuninvest Ekonomisk förening.

Inbetalning ska ske successivt med en ökning motsvarande 100 kr per invånare per år under 
åren 2021 till 2024. Det innebär att dagens nivå av kapitalinsats om 900 kr per invånare 
kommer att öka upp till maximalt belopp om 1 300 kr per invånare.

Stadsledningsförvaltningens ekonomiavdelning bemyndigas att vidta de åtgärder som krävs 
med anledning av inbetalningarna enligt beslutet ovan.

Ärendet
Mölndals stad är medlem i Kommuninvest Ekonomisk förening (”Föreningen”). Föreningen 
är en medlemsorganisation som utifrån en kommunal värdegrund företräder den kommunala 
sektorn i finansieringsfrågor.

Upplånings- och utlåningsverksamheten bedrivs i det av Föreningen helägda dotterbolaget 
Kommuninvest i Sverige AB (publ) (”Kommuninvest”). Kommuninvests kreditvärdighet bärs
upp av en solidarisk borgen från medlemmarna, vilken bidrar till att göra Kommuninvest till 
en attraktiv motpart för kvalificerade investerare och finansiella institutioner.

Under 2018 startade Kommuninvest Ekonomisk förening (Föreningen) och Kommuninvest i 
Sverige AB (Bolaget) en utredning kring kapitalbehov, kapitalisering och kapitalmål. Med 
antaganden om kommunernas och regionernas investeringsbehov, Kommuninvests egen 
utlåningsprognos och ett antagande om en viss successiv ökning av antalet medlemmar, så 
beslutade föreningsstämman om ändringar för att möjliggöra Kommuninvests fortsatta 
kapitalisering och uppnå de krav som de regulativa myndigheterna har på kravet av att hålla 
kapital mot risken för alltför låg bruttosoliditet. Kommuninvest, såväl Koncernen som 
Bolaget, har ett kapitalbehov motsvarande minst 1,0 procent i bruttosoliditetsgrad inklusive 
utlåningen.
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Sammanfattningsvis beslutade stämman 2020 följande avseende den framtida kapitaliseringen 
av Kommuninvest.

•En kapitaliseringsperiod är fyra år. För varje kapitaliseringsperiod beslutar 
föreningsstämman om en kapitaliseringsplan för de kommande fyra åren. Beslutet vid 
föreningsstämman 2020 avser åren 2021 till 2024.

•En gemensam och enhetlig nivå på insatskapital för alla medlemmar.

•Det ska dock inte uteslutas att någon eller några av nuvarande medlemmar inte har möjlighet 
att kortsiktigt kunna betala in nytt insatskapital. Därför beslutade föreningsstämman att i 
stadgarna införa en undantagsbestämmelse som ger föreningsstyrelsen möjlighet att av 
särskilda skäl ge tillfällig dispens till den medlem som efter ansökan inte anser sig ha 
möjlighet att betala upp till en högre insatsnivå. Föreningsstyrelsen kan endast ge dispensen 
under den period som kapitalplanen omfattar, dvs. de kommande fyra åren.

•Stämmobeslutet innebär att insatskapitalet för kommuner successivt ökar från 900 till 1300 
kronor per invånare år 2021 till 2024.

Insatskapital för kommuner År
1000 kr/invånare 2021
1100 kr/invånare 2022
1200 kr/invånare 2023
1300 kr/invånare 2024

•Första inbetalning av nytt insatskapital sker året efter stämmobesluten, dvs. första gången 
2021. Inbetalningen ska vara genomföras senast vid halvårsskiftet respektive år. Avisering av 
inbetalning sker genom Kommuninvests försorg.

I dagsläget uppgår Mölndals stads insatta kapital till 900 kr per invånare vilket motsvarar
58 019 tkr. På insatt kapital erhåller medlemmarna en ränta. Räntan fastställs årligen på 
stämman och senast fastställdes räntan till 1,75 procent, vilket gav Mölndals stad en intäkt 
motsvarande 1 015 tkr.

Ökning av insatt kapital motsvarar en finansiell investering om 6 447 tkr per år kommande 
fyra år. År 2024 kommer Mölndals stads insatta kapital om 1300 kr per invånare att motsvara 
83 805 tkr.
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Var tionde år räknas insatt kapital upp utifrån antal invånare. Mölndals stad blev medlemmar 
2017, vilket innebär att en omräkning utifrån antal invånare kommer att ske år 2027. 
Beroende på hur många invånare Mölndals stad har då kan kapitalinsatsen komma att öka 
respektive minska.

Ärendets behandling
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 29 september 2020.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 132.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige beslutar till följd av ökade krav på kapitalisering göra ytterligare 
inbetalningar av kapitalinsats till Kommuninvest Ekonomisk förening.

Inbetalning ska ske successivt med en ökning motsvarande 100 kr per invånare per år under 
åren 2021 till 2024. Det innebär att dagens nivå av kapitalinsats om 900 kr per invånare 
kommer att öka upp till maximalt belopp om 1 300 kr per invånare.

Stadsledningsförvaltningens ekonomiavdelning bemyndigas att vidta de åtgärder som krävs 
med anledning av inbetalningarna enligt beslutet ovan.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 220

KS 264/20

Taxa för tillsyn och prövning inom miljöbalken, strålskyddslagen 
m.fl.

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Föreslagen taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens, strålskyddslagens område samt 
lagen om sprängämnesprekursorer och lagen om handel med vissa receptfria läke-
medel godkänns och överlämnas till kommunfullmäktige för antagande. Taxan börjar gälla 
från 1 januari 2021.

Nu gällande taxor för receptfria läkemedel (KF § 97 den 19 juni 2019), strålskydd (KF § 4
den 20 februari 2019) och miljöbalken (KF § 194 den 18 december 2013) upphävs.

Ärendet
Enligt miljöbalken, strålskyddslagen, lagen om sprängämnesprekursorer och lagen om handel 
med vissa receptfria läkemedel har kommunen ett prövnings- och tillsynsansvar över delar av 
denna lagstiftning med tillhörande förordningar, föreskrifter och andra bestämmelser. I 
Mölndals kommun har miljönämnden detta prövnings- och tillsynsansvar.

Miljöförvaltningens förslag till reviderad taxa bygger på principerna i SKR:s modell med 
vissa lokala anpassningar för att den bättre ska spegla förhållandena i Mölndal. 
Förvaltningens målsättning är att handlägga inkomna ärenden så enkelt, effektivt och 
rättssäkert som möjligt. I den nya taxan kommer det att vara enklare att se vilken avgift man 
kommer att få betala vid prövning och tillsyn. För de verksamheter som har regelbunden 
tillsyn och betalar årlig avgift ska taxan vara tydligare kopplad till verksamhetens behov av 
tillsyn.

Ärendets behandling
Miljönämnden har behandlat ärendet den 22 september 2020, § 81.
Miljönämnden har, genom delegationsbeslut av ordförande, kompletterat ärendet.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 133.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Föreslagen taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens, strålskyddslagens område samt 
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lagen om sprängämnesprekursorer och lagen om handel med vissa receptfria 
läkemedel godkänns och överlämnas till kommunfullmäktige för antagande. Taxan börjar 
gälla från 1 januari 2021.

Nu gällande taxor för receptfria läkemedel (KF § 97 den 19 juni 2019), strålskydd (KF § 4
den 20 februari 2019) och miljöbalken (KF § 194 den 18 december 2013) upphävs.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 221

KS 269/20

Renhållningstaxa 2021

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige antar ny Renhållningstaxa för Mölndals stad 2021. Taxan börjar gälla 
den 1 januari 2021.

Ärendet
Enligt kommunfullmäktiges beslut om renhållningstaxan, KF 2018-12-12, § 199, anges att 
taxans avgifter kan indexregleras. Index baserades Avfall Sveriges avfallsindex A12:1 MD 
(Avfallsindex, insamling av hushållsavfall inkl. diesel) rörande insamling av hushållsavfall. 
Renhållningstaxan ger tekniska nämnden mandat att ta beslut om revideringar av 
renhållningstaxan under förutsättning att index har ändrats med minst två (2) enheter. Då 
behovet av taxehöjning är mer än index måste ny taxa antas av kommunfullmäktige.

Under 2021 kommer den nya verksamheten Framtidens Kikås med att återanvända mer 
material starta. Framtiden Kikås är beräknad att öka kostnaderna initialt med ca 3,1 miljoner 
kronor på helårsbasis. På sikt borde intäkter göra att kostnaderna för denna verksamhet 
minskar. Då byggnaden för verksamheten blir klar först till halvåret 2021 och verksamheten 
kan komma att starta i början av oktober beräknas för 2021 att kostnaden blir ca 1,2 miljoner 
kronor.

RENOVA har aviserat en höjning av taxan på förbränning av restavfallet, vilket kommer att 
ge återvinning och avfall ökade kostnader med ca 1,6 miljoner kronor, vilket motiveras av 
höjd förbränningsskatt, lägre intäkter på försåld el och ökade kostnader för utsläppsrätter.

Övriga kostnader som för löner, material, bränsle m.m. beräknas öka med ca 2 % under 2021. 
Detta medför att renhållningstaxan behöver höjas med ca 5,0 %, se bilaga 1 Renhållningstaxa 
för Mölndals stad 2021.

I jämförelse med andra kommuner i Göteborgs regionen när det gäller flerfamiljhus ligger vi 
ganska lågt. När vi jämför oss med andra fyrfackskommuner så ligger vi ganska högt i taxan 
Mölndal hämtar båda kärlen varannan vecka, men de flesta andra kommunerna har tömning 
varannan vecka på kärl 1 och var fjärde vecka på kärl 2. Slår man ut det per tömning så har 
Mölndal en låg taxa.
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Ärendets behandling
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 83.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 135.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige antar ny Renhållningstaxa för Mölndals stad 2021. Taxan börjar gälla 
den 1 januari 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 222

KS 268/20

Revidering av VA-taxa avseende brukningsavgifter

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige höjer brukningsavgiften inom VA-taxan enligt taxebilaga B. De nya 
avgifterna börjar gälla från och med den 1 januari 2021.

Ärendet
För att säkerställa en god drift och ett nödvändigt underhåll av stadens vatten- och 
avloppsanläggningar samt att täcka del av prognosticerat underskott för 2020 föreslår tekniska 
förvaltningen en höjning av taxeintäkterna med ca 6 %. För en enfamiljsbostad innebär det att 
ny fast avgift blir 1145 kr exklusive moms. Den rörliga avgiften blir 21,75 kronor per 
kubikmeter vatten exklusive moms. Dagvattenavgiften blir 88 kr/tariffenhet exklusive moms.

I förslaget ingår en höjning av den fasta avgiften för mätare av alla storlekar samt för den 
rörliga avgiften per m3 levererat vatten en höjning med 1,25 kr. Dagvattenavgiften per 
tariffenhet föreslås att höjas med 5 kronor. Ny taxa föreslås gälla från den 1 januari 2021.

Höjningen medför att kostnaden för ett Typhus A (villa) blir 6 390 kr/år och för ett Typhus B 
(flerbostadshus) blir 59 488 kr/år med taxa 2021. Motsvarande kostnader för 2020 är 6024 
kr/år respektive 56 080 kr/år. Mölndals stad har trots en höjning på 6 % fortfarande en av
regionens lägsta taxor, se bilaga, "Jämförelse av brukningsavgift mellan Mölndal och andra 
kommuner 2020".

Vatten och avlopp kommer troligen att göra ett underskott på ca 3 miljoner kronor under 
2020. Detta beror på att intäkterna för debiterade mängder vatten har minskat mot föregående 
år och att den budgeterade ökning av debiterbart vatten inte infallit. Normalt ökar 
vattenförbrukning när antalet anslutna till vatten och avloppsnätet ökar och befolkningen 
ökar.

För 2021 kommer kapitalkostnaderna att öka med ca 3 miljoner kronor utifrån de 
investeringar som planeras för att säkerställa en god drift och ett nödvändigt underhåll av 
stadens vatten- och avloppsanläggningar. Digitalisering av vattenmätare kommer att öka 
kostnaderna för driften med ca 0,5 miljoner kronor. Detta är en utbytesplan för alla 
vattenmätare i kommunen under en 10-årsperiod.
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Enligt Lag (2006:412) om allmänna vattentjänster ska under och överskott i verksamheten 
balanseras på tre år. Det prognosticerade underskotten på 3 miljoner kronor måste alltså 
balanseras under en treårsperiod. Detta innebär att taxan måste beräknas utifrån att VA-
budgeten ger ett överskott med ca 1 miljoner kronor per år.

Övriga kostnadsökningar kommer att hanteras inom befintlig driftbudget.

Ärendets behandling
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 24 september 2020, § 82.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 14 oktober 2020, § 136.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige höjer brukningsavgiften inom VA-taxan enligt taxebilaga B. De nya 
avgifterna börjar gälla från och med den 1 januari 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-10-28

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 223

KS 246/20

Begäran från byggnadsnämnden om att få använda eget kapital i 
samband med kostnader för byte av ärendehanteringssystem

Beslut
Byggnadsnämnden får använda 1,0 mnkr av eget kapital för kostnader i samband med byte av 
ärendehanteringssystem.

Ärendet
Det nya systemet ByggR ska enligt plan vara i drift den 1 december 2020. Det nuvarande 
systemet ByggReda behålls till den 31 december 2020. ByggR ger bättre möjligheter till 
digital handläggning och bedöms ge möjlighet till en effektivare handläggning.

Kostnaderna för leverantörens arbete med införandet är 0,8 mnkr och inkluderar bland annat 
installation, utbildning, konvertering av data från ByggReda samt del av licenskostnaden för 
den första tolvmånadersperioden. I samband med införandet behövs kontroller och 
korrigeringar av befintliga data i ByggReda till en bedömd kostnad av 0,2 mnkr.

Om en nämnds prognos visar på ett underskott mot budget ska nämnden vidta åtgärder för att 
hålla verksamheten inom budgeterat ekonomiskt utrymme. Eventuellt eget kapital kan 
övergångsvis få utnyttjas efter tillstånd från kommunstyrelsen.

Det egna kapitalet utgörs av ackumulerade över- eller underskott mot budget från tidigare år 
med viss jämkning med hänsyn till utförd prestation eller motsvarande. Byggnadsnämnden 
har ett eget kapital på 5,5 mnkr i 2018 års bokslut. Det egna kapitalet för 2019 års bokslut är 
inte fastställt ännu.

Stadsbyggnadsförvaltningen bedömer att det inte är möjligt att göra besparingar motsvarande 
engångskostnaderna på 1,0 mnkr utan stora konsekvenser för den fortsatta verksamheten. 
Därför bedömer förvaltningen att det lämpligaste alternativet är att utnyttja eget kapital.

Ärendets behandling
Byggnadsnämnden har behandlat ärendet den 1 april 2020, § 31.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 7 oktober 2020, § 122.



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsen
Sammanträdesdatum
2020-10-28

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Byggnadsnämnden får använda 1,0 mnkr av eget kapital för kostnader i samband med byte av 
ärendehanteringssystem.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Byggnadsnämnden, ekonomiavdelningen
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§ 224

KS 283/20

Begäran från plan- och exploateringsutskottet om att utnyttja eget 
kapital

Beslut
Stadsbyggnadsförvaltningen får tillstånd att använda eget kapital för att täcka väntat 
underskott om 3,0 mnkr för 2020.

Ärendet
Stadsbyggnadsförvaltningens prognos för 2020 tyder på ett sämre resultat än budgeterat, 
beroende på låga intäkter. Flera detaljplaner beräknas nu få laga kraft senare än planerat, 
vilket innebär att intäkter förskjuts till 2021. Bland dessa finns detaljplan för Åbybergsgatan, 
som skulle gett intäkter i storleksordningen 3 mnkr. De lägre intäkterna kompenseras delvis 
av att kostnaderna är lägre än budgeterat. Sammantaget väntas ett resultat 3,0 mnkr sämre än 
budget.

Ärendets behandling
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 112.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Stadsbyggnadsförvaltningen får tillstånd att använda eget kapital för att täcka väntat 
underskott om 3,0 mnkr för 2020.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till 
Plan- och exploateringsutskottet, ekonomiavdelningen
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§ 225

KS 367/19

Uppdrag om kostnadseffektiv upphandlings- och 
inköpsorganisation

Beslut
Utrymme finns beaktat i budget/plan 2021-2023. För 2023 ska del av utrymmet avgå. Beslutet 
gäller under förutsättning att styrprinciperna ändras på så sätt att det inrättas en central 
inköpsorganisation.

Ärendet
Kommunstyrelsens arbetsutskott har haft en redovisning av uppdraget kring att utreda en 
central upphandlingsorganisation inom staden. Utifrån den redovisningen fick 
stadsledningsförvaltningen i uppdrag att gå vidare med planerna om att införa en central 
upphandlingsorganisation. Budgetberedningen behöver ta ställning till detta då en ny 
organisation behöver utrymme i budget.

Ärendets behandling
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 7.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
Utrymme finns beaktat i budget/plan 2021-2023. För 2023 ska del av utrymmet avgå. Beslutet 
gäller under förutsättning att styrprinciperna ändras på så sätt att det inrättas en central 
inköpsorganisation.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Upphandlingsenheten, samtliga nämnder
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§ 226

KS 388/19

Motion om sociala investeringar (V)

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
- Första att-satsen avstyrks med hänvisning till de redan pågående uppdragen från 
kommunfullmäktige och kommunstyrelsen avseende strukturerat arbete med sociala 
investeringar.
- Andra att-satsen avstyrks med hänvisning att det tillförs riktade medel om 2,5 mnkr i 
budgetberedningens driftsbudget avseende sociala satsningar med fokus på fler nyanlända 
kvinnor i arbete.
- Tredje att-satsen anses besvarad utifrån rådande uppdrag.

Reservation
Marie Lindqvist (V) och Hans Wessberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sin 
egna förslag till beslut.

Ärendet
Marie Lindqvist (V) och Lennart Svensson (V) har i en motion daterad 11 december 2019 
föreslagit att Mölndal börjar arbetar mer förvaltningsöverskridande med sociala investeringar. 
Motionen föreslår att budgetberedningen får i uppdrag att utforma en investeringskalkyl för 
sociala investeringar, att kommunstyrelsen 2021 tillförs investeringsmedel för förvaltnings-
överskridande investeringar och att kommunstyrelsen, eller lämpligt utskott, får i uppdrag att 
ge förslag, samordna och utvärdera investeringarna. Sociala hållbarhetsutskottet har besvarat
den första att-satsen. Kommunstyrelsen hänsköt motionen till budgetberedningen för att 
besvara de två återstående att-satserna och därmed behandlas ärendet separat på dagens 
sammanträde.

Ärendets behandling
Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 25 februari 2020, § 9.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 8.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
- Första att-satsen avstyrks med hänvisning till de redan pågående uppdragen från 
kommunfullmäktige och kommunstyrelsen avseende strukturerat arbete med sociala 
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investeringar.
- Andra att-satsen avstyrks med hänvisning att det tillförs riktade medel om 2,5 mnkr i 
budgetberedningens driftsbudget avseende sociala satsningar med fokus på fler nyanlända 
kvinnor i arbete.

Sociala hållbarhetsutskottet förslag till kommunstyrelsen
Motionens sista att-sats anses besvarad utifrån rådande uppdrag.

Ledamöternas förslag till beslut
Marie Lindqvist (V) föreslår bifall till motionen i sin helhet.
Hans Wessberg (SD) föreslår avslag på motionen i sin helhet.
Merjem Maslo (M) föreslår bifall till budgetberedningens och sociala hållbarhetsutskottets 
förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns tre förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Merjem Maslos förslag till beslut.
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§ 227

KS 202/20

Begäran om ekonomisk kompensation för Ekspinnaregatan

Beslut
Inget utrymme avsatts i budget/plan 2021-2023 för ekonomisk kompensation. Istället hänvisas 
till eventuella statliga bidrag.

Deltar ej i beslut
Hans Wessberg (SD), Marie Lindqvist (V), Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och 
Ove Dröscher (S) deltar ej i beslutet.

Ärendet
Under ett antal år har det rått brist på bostäder med särskild service i Mölndal. Det har fått till 
följd att nämnden inte kunnat verkställa beslut inom skälig tid. Det har varit till men för 
brukarna som inte fått sina behov tillgodosedda och det har inneburit att nämnden dömts att 
betala särskilda avgifter till staten och fått högre kostnader för köpta platser.

Sedan april 2019 har planen varit att renovera Ekspinnaregatan för att öppna upp igen med
plats för fyra lägenheter år 2020. I april 2020 meddelade fastighetsavdelningen att det varken 
är möjligt att renovera eller bygga om Ekspinnaregatan från grunden. Totalt innebär det att 
nämnden har tio färre lägenheter än planerat under perioden. Det kommer att innebära ökade 
kostnader för nämnden i och med att externa platser behöver köpas istället.

På vård- och omsorgsnämndens sammanträde den 28 maj gav nämnden förvaltningen i 
uppdrag att ta fram en skrivelse till kommunstyrelsen om att begära kompensation med 2,2 
miljoner kronor för den uteblivna bostaden med särskild service på Ekspinnaregatan och 
presentera den för nämnden på dess sammanträde i juni.

Ärendets behandling
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet den 16 juni 2020, § 69.
Kommunstyrelsens arbetsutskott har hänskjutit ärendet till budgetberedningen den 12 augusti 
2020, § 93.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 9.
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Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
Inget utrymme avsatts i budget/plan 2021-2023 för ekonomisk kompensation. Istället hänvisas 
till eventuella statliga bidrag.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till 
Vård- och omsorgsnämnden
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§ 228

KS 179/20

Extra utbildningsinsatser inom vuxenutbildningen

Beslut
Utrymme finns beaktat i budget/plan 2021-2023. Del av utrymmet avgår 2022 och resterande 
avgår helt 2023.

Deltar ej i beslut
Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) deltar ej i beslutet.

Ärendet
I samband med Covid-19 har flera branscher haft stora svårigheter att bedriva sin verksamhet. 
Det har gjort att många människor har permitterats, varslats eller helt förlorat sitt arbete. Inom 
Campus Mölndal har det inneburit att antalet vuxna som sökt utbildningar och nya vägar till 
arbetsmarknaden har kraftigt ökat.

En sammanställning har gjorts på uppdrag av kommunstyrelsens ordförande kring vilka 
utbildningsinsatser som kan genomföras för att ytterligare öka stödet till Mölndals invånare 
som är i behov av yrkes- och arbetsmarknadsanpassade utbildningar som kan underlätta vägen 
till arbete.

Utbildningsnämnden har tidigare tilldelats 1,2 mnkr under 2020 av kommunstyrelsens Covid-
19-förfogande för åtgärder 1 och 2 enligt förslag. För att slutföra de föreslagna 
utbildningsinsatserna krävs pengar också under 2021 och 2022.

Ärendets behandling
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 27 maj 2020, § 79.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 10.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
Utrymme finns beaktat i budget/plan 2021-2023. Del av utrymmet avgår 2022 och resterande 
avgår helt 2023.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till 
Utbildningsnämnden, ekonomiavdelningen
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§ 229

KS 254/20

Ändrad borgenslimit för MölnDala Fastighets AB och Mölndal 
Energi AB

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige beslutar, under förutsättning att Avtal 42-2020 godkänns av 
kommunfullmäktige, att såsom för egen skuld, ingå borgen för MölnDala Fastighets AB:s 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 250 mnkr, jämte därpå löpande ränta 
och kostnader.

Kommunfullmäktige beslutar att, utöver leasing för Riskulla Kraftvärmeverk, ingå borgen 
såsom för egen skuld för Mölndal Energi AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 50 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Ärendet
För kännedom så finns tidigare beslutade borgenslimiter till Kvarnfallet Mölndal AB om 1 
200 mnkr, Mölndalsbostäder AB om 2 750 mnkr och MölnDala Fastighets AB om 100 mnkr. 
Ett borgensåtagande finns också för Mölndal Energi ABs leasing av Riskulla Kraftvärmeverk.

Ärendets behandling
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 14.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige beslutar, under förutsättning att Avtal 42-2020 godkänns av 
kommunfullmäktige, att såsom för egen skuld, ingå borgen för MölnDala Fastighets AB:s 
låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 250 mnkr, jämte därpå löpande ränta 
och kostnader.

Kommunfullmäktige beslutar att, utöver leasing för Riskulla Kraftvärmeverk, ingå borgen 
såsom för egen skuld för Mölndal Energi AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 50 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 230

KS 278/20

Kommmunfullmäktiges mål 2021

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige fastställer de tidigare antagna målen.

Mål 1) Säkerställa likvärdig utbildning av hög kvalitet som främjar livslångt lärande

Mål 2) Utveckla en växande och trygg stad, tätort och landsbygd med god infrastruktur

Mål 3) Stärka förutsättningarna för växande näringsliv och arbetsmarknad

Mål 4) Främja och stödja självständigt, gott och aktivt liv för alla åldrar

Mål 5) Bedriva det miljö- och klimatarbete som krävs för långsiktigt hållbar utveckling

Internt mål
Mölndals stad är en attraktiv arbetsgivare.

Ärendet
Inför antagande av budget har fullmäktige att besluta om mål för 2021.

Ärendets behandling
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 11.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige fastställer de tidigare antagna målen.

Mål 1) Säkerställa likvärdig utbildning av hög kvalitet som främjar livslångt lärande

Mål 2) Utveckla en växande och trygg stad, tätort och landsbygd med god infrastruktur

Mål 3) Stärka förutsättningarna för växande näringsliv och arbetsmarknad

Mål 4) Främja och stödja självständigt, gott och aktivt liv för alla åldrar

Mål 5) Bedriva det miljö- och klimatarbete som krävs för långsiktigt hållbar utveckling

Internt mål
Mölndals stad är en attraktiv arbetsgivare.
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Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 231

KS 205/20

Budget 2021 samt plan 2022-2023

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att inför kommunfullmäktiges 
sammanträde i november upprätta en budgethandling i överensstämmelse med 
kommunstyrelsens förslag för budget 2021, plan 2022-2023. Kommunfullmäktige fastställer 
de kommunala nämndernas ekonomiska ramar och därmed totala kommunbidraget för 2021 
enligt följande

Byggnadsnämnden: 16,0 mnkr
Kommunfullmäktige och övriga nämnder: 12,8 mnkr
Kommunstyrelsen: 224,1 mnkr
Kultur- och fritidsnämnden: 174,2 mnkr
Miljönämnden: 12,9 mnkr
Servicenämnden: 4,3 mnkr
Skolnämnden: 1 504,6 mnkr
Social- och arbetsmarknadsnämnden: 341,2 mnkr
Tekniska nämnden, skattefinansierad verksamhet: 175,2 mnkr
Tekniska nämnden, affärsdrivande verksamhet: 0,0 mnkr
Utbildningsnämnden: 350,0 mnkr
Vård- och omsorgsnämnden: 1 107,2 mnkr
Totalt: 3 922,5 mnkr

Kommunfullmäktige fastställer stadens driftbudget för år 2021 i enlighet med upprättat 
budgetförslag. Driftsbudgeten innehåller resultatneutrala tekniska justeringar avseende 
stadens interna hyresmodell och sänkt internränta, samt sänkta arbetsgivaravgifter för 
anställda mellan 19-23 år. Dessutom flyttas medel mellan social- och arbetsmarknads-
nämnden och kommunstyrelsen för en tjänst, mellan kommunstyrelsen och 
miljönämnden för som energi- och klimatrådgivning och mellan kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen för diverse åtgärder.

Kommunfullmäktige beslutar att flytta 1,2 mnkr från skolnämndens kommunbidragsområde 
"grundsärskola" till kommunbidragsområde "grundskola".

Kommunfullmäktige beslutar att flytta 0,3 mnkr från vård- och omsorgsnämndens 
kommunbidragsområde "funktionsstöd" och 0,3 mnkr från vård- och omsorgsnämndens 
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kommunbidragsområde "äldreomsorg" till kommunbidragsområde "nämnd, 
förvaltningsledning och stab".

Kommunfullmäktige beslutar att flytta 6,8 mnkr från social- och arbetsmarknadsnämndens 
kommunbidragsområde "flyktingmottagande" och 8,7 mnkr från kommunbidragsområde 
"ekonomiskt bistånd" till  kommunbidragsområde "arbetsmarknadsåtgärder med 1,2 mnkr, 
"individ- och familjeomsorg"med 8,4 mnkr och "nämnd och administration" med 5,9 mnkr".

Kommunfullmäktige antar plan för år 2022 och 2023 enligt upprättat förslag.

Kommunfullmäktige fastställer riktlinjer för god ekonomisk hushållning i enlighet med 
upprättat förslag.

Kommunfullmäktige fastställer finansiella mål för staden i enlighet med upprättat förslag.

Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att inom ramen för investeringsbudgeten 
omfördela medel mellan olika investeringsobjekt.

Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under 2021 har rätt att nyupplåna, det vill 
säga öka kommunens skulder, upp till ett totalbelopp på 100 mnkr.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att via arbetsgivar- och organisations-
utskottet, efter prioritering, vid behov fördela det centrala utrymme på 5,1 mnkr som avsatts 
för lönekompensation/särskilda lönesatsningar 2021.

Deltar ej i beslut
Marie Lindqvist (V) och Hans Wessberg (SD) deltar ej i beslutet.

Reservation 
Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Mölndals stads budgetprocess är sedan våren 2020 förändrad. Under våren innevarande år tas 
ekonomiska ramar för nästkommande år, baserat på gällande plan, fram. Enkelt uttryckt 
fördelas då en pott pengar till varje nämnd.

I samband med detta tas även anvisningar för hela budgetprocessen, inklusive planåren, fram. 
Nämndernas budgetförslag för de kommande tre åren ska sedan upprättas och lämnas in till 
ekonomiavdelningen före sommaren.
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Budgetberedningen bereder sedan förslagen efter sommaren och fattar beslut under oktober. 
Ärendet går därefter vidare till kommunstyrelsen. Beslut om budget för nästkommande år 
samt plan för de därefter följande två åren fattas av kommunfullmäktige i november. I 
budgetprocessen ingår också beslut om mål, skattesats samt investeringsbudget-/plan.

Ärendets behandling
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 12.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att inför kommunfullmäktiges 
sammanträde i november upprätta en budgethandling i överensstämmelse med 
kommunstyrelsens förslag för budget 2021, plan 2022-2023. Kommunfullmäktige fastställer 
de kommunala nämndernas ekonomiska ramar och därmed totala kommunbidraget för 2021 
enligt följande

Byggnadsnämnden: 16,0 mnkr
Kommunfullmäktige och övriga nämnder: 12,8 mnkr
Kommunstyrelsen: 224,1 mnkr
Kultur- och fritidsnämnden: 174,2 mnkr
Miljönämnden: 12,9 mnkr
Servicenämnden: 4,3 mnkr
Skolnämnden: 1 504,6 mnkr
Social- och arbetsmarknadsnämnden: 341,2 mnkr
Tekniska nämnden, skattefinansierad verksamhet: 175,2 mnkr
Tekniska nämnden, affärsdrivande verksamhet: 0,0 mnkr
Utbildningsnämnden: 350,0 mnkr
Vård- och omsorgsnämnden: 1 107,2 mnkr
Totalt: 3 922,5 mnkr

Kommunfullmäktige fastställer stadens driftbudget för år 2021 i enlighet med upprättat 
budgetförslag. Driftsbudgeten innehåller resultatneutrala tekniska justeringar avseende 
stadens interna hyresmodell och sänkt internränta, samt sänkta arbetsgivaravgifter för 
anställda mellan 19-23 år. Dessutom flyttas medel mellan social- och arbetsmarknads-
nämnden och kommunstyrelsen för en tjänst, mellan kommunstyrelsen och 
miljönämnden för som energi- och klimatrådgivning och mellan kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen för diverse åtgärder.
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Kommunfullmäktige beslutar att flytta 1,2 mnkr från skolnämndens kommunbidragsområde 
"grundsärskola" till kommunbidragsområde "grundskola".

Kommunfullmäktige beslutar att flytta 0,3 mnkr från vård- och omsorgsnämndens 
kommunbidragsområde "funktionsstöd" och 0,3 mnkr från vård- och omsorgsnämndens 
kommunbidragsområde "äldreomsorg" till kommunbidragsområde "nämnd, 
förvaltningsledning och stab".

Kommunfullmäktige beslutar att flytta 6,8 mnkr från social- och arbetsmarknadsnämndens 
kommunbidragsområde "flyktingmottagande" och 8,7 mnkr från kommunbidragsområde 
"ekonomiskt bistånd" till  kommunbidragsområde "arbetsmarknadsåtgärder med 1,2 mnkr, 
"individ- och familjeomsorg"med 8,4 mnkr och "nämnd och administration" med 5,9 mnkr".

Kommunfullmäktige antar plan för år 2022 och 2023 enligt upprättat förslag.

Kommunfullmäktige fastställer riktlinjer för god ekonomisk hushållning i enlighet med 
upprättat förslag.

Kommunfullmäktige fastställer finansiella mål för staden i enlighet med upprättat förslag.

Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att inom ramen för investeringsbudgeten 
omfördela medel mellan olika investeringsobjekt.

Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under 2021 har rätt att nyupplåna, det vill 
säga öka kommunens skulder, upp till ett totalbelopp på 100 mnkr.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att via arbetsgivar- och organisations-
utskottet, efter prioritering, vid behov fördela det centrala utrymme på 5,1 mnkr som avsatts 
för lönekompensation/särskilda lönesatsningar 2021.

Ledamöternas förslag till beslut
Stefan Gustafsson (S) föreslår bifall till Socialdemokraternas förslag till budget.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.
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§ 232

KS 276/20

Investerings- och exploateringsbudget 2021 samt plan 2022-2023

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Kommunfullmäktige fastställer investeringsbudget för år 2021, samt plan 2022-2023, i 
enlighet med upprättat budgetförslag.

Investerings- och exploateringsbudget för år 2021, samt plan 2022-2023 omfattar, netto, 766,2 
mnkr 2021, 900,6 mnkr i plan 2022 och 910,4 mnkr i plan 2023. För inkomster för 
försäljningar av fastigheter, mark m.m. finns upptaget 222,9 mnkr i budget 2021, 113,5  mnkr 
i plan 2022 samt 141,6 mnkr i plan 2023.

Deltar ej
Marie Lindqvist (V) och Hans Wessberg (SD) deltar ej i beslutet.

Reservation 
Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Driftbudget och investeringsbudget beskriver två separata delar av stadens ekonomi. I
investeringsbudgeten budgeteras de planerade investeringarna, till exempel byggandet av nya 
förskolor, gång- och cykelvägar och motionsanläggningar. En investering medför 
driftkostnader som belastar driftbudgeten under hela nyttjandeperioden, till exempel i form av 
avskrivningar och reparationer.

Ärendets behandling
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 13.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
Kommunfullmäktige fastställer investeringsbudget för år 2021, samt plan 2022-2023, i 
enlighet med upprättat budgetförslag.
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Investerings- och exploateringsbudget för år 2021, samt plan 2022-2023 omfattar, netto, 766,2 
mnkr 2021, 900,6 mnkr i plan 2022 och 910,4 mnkr i plan 2023. För inkomster för 
försäljningar av fastigheter, mark m.m. finns upptaget 222,9 mnkr i budget 2021, 113,5  mnkr 
i plan 2022 samt 141,6 mnkr i plan 2023.

Ledamöternas förslag till beslut
Stefan Gustafsson (S) föreslår bifall till Socialdemokraternas förslag till investerings- och 
exploateringsbudget.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.
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§ 233

KS 285/20

Kommunal utdebitering 2021

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige
Den kommunala utdebiteringen för 2021 fastställs till 20 kr och 51 öre.

Deltar ej i beslut
Marie Lindqvist (V) och Hans Wessberg (SD) deltar ej i beslutet.

Reservation 
Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Kommunal utdebitering/kommunalskatt är i Sverige en skatt som tas ut av kommuner eller 
landsting. Den kommunala inkomstskatten är proportionell och betalas sedan mitten av 1980-
talet endast av fysiska personer. Skattesatsen anges ofta i kronor per intjänad hundralapp. 
Mölndals nuvarande kommunala utdebitering för 2020 är 20 kr och 51 öre.

Ärendets behandling
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 13 oktober 2020, § 15.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen
Den kommunala utdebiteringen för 2021 fastställs till 20 kr och 51 öre.

Ledamöternas förslag till beslut
Stefan Gustafsson (S) föreslår en kommunal utdebitering på 20 kr och 63 öre.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.
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§ 234

KS 111/20

Mölndals stads ekonomirapport för september 2020

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
I månadsrapporten efter september prognostiseras stadens resultat för 2020 till 275,3 mnkr. 
Den resultatprognosen kan jämföras med den justerade budgeterade resultatnivån på 42,7 
mnkr tillsammans med de 45 mnkr i resultat från försäljning av mark- och 
exploateringstillgångar som beräknades i budget. Med andra ord en total positiv avvikelse på 
närmare 188 mnkr.

I resultatet på 275,3 mnkr ingår 59 mnkr i form av ett antal engångsposter som inte är 
hänförliga till den vanliga ordinarie verksamheten. För den ordinarie löpande verksamheten 
prognostiseras därmed ett strukturellt resultat på 219,4 mnkr. De främsta förklaringarna till 
budgetavvikelsen är att intäkterna från skatt och utjämning bedöms överstiga budget med 
närmare 83 mnkr och att nämnderna totalt sett prognostiserar 95 mnkr i överskott jämfört med 
budget.

Avvikelserna sammanhänger i hög grad med Coronapandemin. Överskottet från skatt och 
utjämning är i princip helt hänförligt till att det omfattande statliga stöd aviserats för 2020 mer
än väl kompenserar den lägre nivå på skatteintäkter som uppstår enligt SKRs prognos i 
oktober.

Förslag till beslut
Beslutsgång
Ordförande frågar om informationen kan antecknas till protokollet och finner att så sker.
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